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PROTOKÓŁ  Nr XXXIV 

zwyczajnej   sesji  Rady  Gminy  Gietrzwałd 

odbywającej się dnia 18  i 19  stycznia  2018 r. 

 
Początek  sesji  18.01.2018r. godz.  1100, 

zakończenie  sesji 19.01.2018r  godz. 1045. 

 
Ad.1. Otwarcie,  dyskusja nad  projektem porządku obrad. 

 

Przewodnicząca Rady Anna Otta dokonała otwarcia sesji i powitała wszystkich zebranych. Na 

sesji obecnych było 15 radnych (lista obecności załącznik do protokołu). Iwona Omilian, 

Małgorzata Łączyńska i  Jolanta Wilewska przybyły ze spóźnione. Ustawowy skład Rady 

Gminy liczy 15 radnych. Przewodnicząca stwierdziła kworum. Obecni byli również: Wójt Jan 

Kasprowicz, Sekretarz Gminy Halina Bienkiewicz, Skarbnik Andrzej Wasilewski, Kierownik 

Referatu Rozwoju Gospodarczego Dorota Grzeszczuk, Kierownik GOPS  Małgorzata Biadała, 

Kierownik Referatu Podatków i Opłat Krystyna Dzikowska i  mieszkańcy gminy (lista gości  

załącznik).  

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie dyskusja nad  projektem porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu XXXIII  sesji. 

3. Interpelacje.  

4. Sprawozdanie  Wójta. 

5. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji z pracy  Komisji. 

6. Odpowiedzi na interpelacje. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gietrzwałd na lata 2018–

2028. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Gietrzwałd na 2018 rok. 

9. Uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od objęcia udziałów do spółki 

pod nazwą Zakład Gospodarki Odpadami Komunalnymi Spółka z ograniczoną odpo-

wiedzialnością w Olsztynie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia umowy najmu lokalu użytkowego dla Karczmy War-

mińskiej (biuro). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz za-

pobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Gietrzwałd w 2018 roku. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sfinansowanie zobowiązań 

Gminy z tytułu  kredytów poprzez przejęcie długu. 

13. Sprawy różne. 

Odbyło się głosowanie nad przyjęciem porządku obrad   -  12 głosów za.  
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Ad.2. Przyjęcie protokołu XXXIII  sesji. 

Odbyło się głosowanie nad przyjęciem protokołu XXXIII  sesji   - 12 głosów za, 1 osoba wstrzy-

mała się od głosu. ( przybyła Iwona Omilian). 

 

Ad.3. Interpelacje.  

Do interpelacji zapisali się: 

Marek Nowogrodzki – szkoła podstawowa w Sząbruku – czy rozpoczęto prace według wcze-

śniejszych zapowiedzi, przy odwodnieniu fundamentów, 

Grzegorz Rupiński – 1) ulica Wulpińska – hydrant, odprowadzenie wody – rura jest podmyta, 

studzienka przewrócona, 

2) czy drogi będą posypywane piaskiem, 

3) czy urząd gminy poczynił kroki w sprawie pozyskania środków zewnętrznych na remont 

klubu w Unieszewie, 

Anna Otta: 1) na jakim etapie jest sprawa przejęcia działki od Agencji Rolnej dla sołectwa 

Tomaryny,  

2) w związku z informacją przekazaną rodzicom na spotkaniu w przedszkolu w Gietrzwałdzie 

że 9 stycznia p. B. Reszka zostanie odwołana z funkcji dyrektora, prośba o informację o pod-

jętych krokach. Jest to również prośba rodziców.  

Iwona Omilian – kto w urzędzie zajmuje się zimowym utrzymaniem dróg i odpowiada za stan 

dróg, 

Jolanta Wilewska – czy podjęte zostały decyzje w sprawie osuszania szkoły w Sząbruku. 

 

Ad.4. Sprawozdanie  Wójta. 

Wójt Jan Kasprowicz przedstawił sprawozdanie ze swojej pracy za okres od 29 grudnia 2017 

roku do 17 stycznia 2018 roku.  

Wójt poinformował, że po negatywnym zaopiniowaniu wniosku fundacji VIS o użyczenie 

świetlicy  przez radę sołecką sołectwa Rapaty nie wyraził zgody na użyczenie fundacji świe-

tlicy w Rapatach.  

Wyraził zgodę na przejęcie drogi wewnętrznej na działce 80/31 w obrębie Sząbruk. 

Przedłużył umowę najmu na lokal użytkowy w Biesalu     na 10 lat. 

Zlecił wycenę nieruchomości w Gronitach – przygotowanie do sprzedaży w trybie bezprzetar-

gowym dla najemców. 

Przygotowane zostały protokoły uzgodnień dotyczące warunków nabycia działek drogowych 

w Naterkach nr 114/10 i 114/11. 

Trwa postępowanie sądowe w sprawie spadku po mieszkance Gronit.  
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4 stycznia odbyło się spotkanie w przedszkolu w Gietrzwałdzie w sprawie przeniesienia 

przedszkola. Na początku marca Wójt poinformuje co w tej sprawie ustalono i wykonano. 

Wójt przeprowadził rozmowę z lekarzem dzierżawiącym ośrodek zdrowia w Biesalu w spra-

wie warunków dalszej dzierżawy. 

9 stycznia odbyło się zebranie w Sząbruku w sprawie budowy sali gimnastycznej w Szą-

bruku. W zebraniu uczestniczyli radni. 12 stycznia radni wyjechali do Gromot i Wydmin aby 

obejrzeć tamtejsze sale gimnastyczne.  

9 stycznia Wójt ze Skarbnikiem odbyli w Gdańsku spotkanie z przedstawicielami PKP  

w sprawie nieodpłatnego nabycia budynku dworca w Unieszewie i budynku w Biesalu oraz 

wykupu budynków przy stacji kolejowej w Naterkach. 

16 stycznia rozmowa z nadleśniczym w Starych Jabłonkach w sprawie dróg – Guzowy Piec 

– Salminek, droga do nowopowstałego budynku w Dłużkach, odcinek drogi do Łopkajn. Są to 

przypadki gdzie mieszkańcy korzystają z dróg leśnych. Wójt zaproponował zamianę gruntów 

aby pozyskać drogi dla wygody mieszkańców.  

17 stycznia podpisana została umowa na teleopiekę dla mieszkańców gminy. Korzysta z niej 

obecnie 20 osób.  

11 i 16 stycznia odbyło się spotkanie z Gminną Radą Sportu. Omówiono planowane  w 2018 

masowe imprezy.  

13 stycznia odbył się w Gietrzwałdzie kolejny turniej piłki nożnej rocznik 2009. Uczestniczyło 

12 drużyn. Najlepszy okazał się Gminny Klub Sportowy Gietrzwałd.  

14 stycznia po raz kolejny, dwudziesty szósty, zagrała w Biesalu Wielka Orkiestra Świątecz-

nej Pomocy. Zebrano 8 tys. zł.  

 

Ad.5. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji z pracy  Komisji. 

Michał Puszczało – przewodniczący Komisji Gospodarczej poinformował, że Komisja spo-

tkała się 12 stycznia. Była to sesja wyjazdowa. Komisja obejrzała salę gimnastyczną w Gro-

motach i Wydminach. Szczegółowa relacja z wyjazdu znajduje się w protokole z posiedze-

nia. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sfinan-

sowanie zobowiązań Gminy z tytułu  kredytów poprzez przejęcie długu.  

Eugenia Ratowska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej zdała relację z prowadzonego 

przez nią posiedzenia Komisji Gospodarczej, Społecznej i Rewizyjnej które odbyło się 11 

stycznia. Poinformowała, że Komisje omówiły projekt budżetu na 2018 rok, wysłuchała wyja-

śnień Doroty Grzeszczuk – Kierownika Referatu Rozwoju Gospodarczego dotyczących pro-

jektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapo-

biegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Gietrzwałd w 2018 roku. Przedstawiciele 

ZGOK udzielili wyjaśnień  o projekcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie 
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od objęcia udziałów do spółki pod nazwą Zakład Gospodarki Odpadami Komunal-

nymi Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Olsztynie. Radni zgłosili swoje propo-

zycje dotyczące niektórych pozycji w projekcie budżetu na 2018 rok: 

1. zatrudnienie od 1 stycznia 2018r. na ½ etatu pomocy nauczyciela w przedszkolu w 

Biesalu w oddziale 3-4 latków, 

2. załącznik nr 3 Inwestycje, pkt 5 Budowa i przebudowa dróg gminnych, opracowanie 

dokumentacji projektowo - kosztorysowej. Radni prosili o informację jakich dróg to do-

tyczy. Ustalono z Wójtem, że dróg Biesal – Podlejki i Woryty – Rentyny.  

3. Radni wystąpili z propozycją zmniejszenia 

a) dotacji przewidzianej  w  rozdz. 80195 § 2360  z 20.000zł  do  10.000zł, 

b) dotacji przewidzianej   w rozdz. 92195 § 2360  pkt.1   tiret  4  z 20.000zł na 5.000zł, 

c) dotacji przewidzianej   w rozdz. 92195 § 2360  pkt 2  z  8.000zł   na 5.000zł, 

d) dotacji przewidzianej   w rozdz. 92195 § 2360  pkt 3  z  5.000zł   na   0zł, 

e) dotacji przewidzianej  w  rozdz. 92695 § 2360   zadanie 2  z 15.000zł   na 10.000zł, 

f) wykreślenie dotacji w rozdz. 85495 § 2360  - organizacja zajęć i wydarzeń o charakte-

rze edukacyjnym dla mieszkańców gminy  ( kwota 8.000zł), 

g) Zmniejszyć dotację  w rozdz. 80195   § 2360  z    20.000zł    do   10.000zł, 

h) Zmniejszyć dotację  w rozdz. 75023   § 2360  z    5.000zł    do   0zł, 

i) Zwiększyć środki a adaptację pomieszczeń w gimnazjum na przedszkole w Gietrzwał-

dzie do 229.000zł,  

j) kwotę 51.000zł o którą zmniejszono dotacje zapisać jako wkład własny dla stowarzy-

szeń ubiegających się o środki  zewnętrzne. Skarbnik przedstawił propozycję zapisu 

na rezerwę celową na wkład własny dla stowarzyszeń składających wnioski. Radni byli 

zdania że środki te należy przeznaczyć na pożyczki dla stowarzyszeń składających 

wnioski wymagające wkładu własnego który jest zwracany po wykonaniu zadania. Za-

pis w  § 5 uchwały budżetowej o limicie wydatków na pożyczki dla stowarzyszeń w 

kwocie 51.000zł, 

k) Skarbnik zaproponował aby z rezerwy 51.000zł  10.000zł przeznaczyć na rezerwę na 

Program Odnowy Wsi. Radni zaakceptowali propozycję 

Propozycje zmian przyjęto drogą głosowania.  

Ad.6. Odpowiedzi na interpelacje. 

Marek Nowogrodzki – szkoła podstawowa w Sząbruku – czy rozpoczęto prace według wcze-

śniejszych zapowiedzi, przy odwodnieniu fundamentów, 

Wójt odpowiedział, że tak wykonano to co dało się zrobić w czasie mrozu. Woda z rynien od-

prowadzona została na zewnątrz. Wymieniona została pompa odprowadzająca wodę grun-

tową i opadową. Zdrenowana  i naprawiona zostanie posadzka w szatniach, zostaną wyko-

nane wykopy na zewnątrz przy ścianach budynku aby sprawdzić w których miejscach na-

pływa woda i skutecznie ją odprowadzić. 

Grzegorz Rupiński – 1) ulica Wulpińska – hydrant, odprowadzenie wody – rura jest podmyta, 

studzienka odprowadzająca wodę przewrócona. Wójt udzieli informacji na piśmie. 
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2) czy drogi będą posypywane piaskiem – Wójt odpowiedział, że zwróci uwagę na posypy-

wanie dróg piaskiem. Przy podjazdach będzie złożony piasek aby kierowcy w trudnych wa-

runkach mogli posypać podjazd. 

3) czy urząd gminy poczynił kroki w sprawie pozyskania środków zewnętrznych na remont 

klubu w Unieszewie. Wójt udzieli informacji na piśmie. 

Anna Otta: 1) na jakim etapie jest sprawa przejęcia działki od Agencji Rolnej dla sołectwa 

Tomaryny. Wójt odpowiedział, że wniosek o przejęcie był nie komplety. Został uzupełniony  

i ponownie złożony.  

2) w związku z informacją przekazaną rodzicom na spotkaniu w przedszkolu w Gietrzwałdzie 

że 9 stycznia p. B. Reszka zostanie odwołana z funkcji dyrektora, prośba o informację o pod-

jętych krokach. Jest to również prośba rodziców. Wójt powiedział, że udzieli odpowiedzi na 

piśmie.  

Iwona Omilian – kto w urzędzie zajmuje się zimowym utrzymaniem dróg i odpowiada za stan 

dróg, Wójt poinformował, że radni otrzymają informację na piśmie kto za jaki odcinek utrzy-

mania zimowego dróg odpowiada 

Jolanta Wilewska – czy podjęte zostały decyzje w sprawie osuszania szkoły w Sząbruku. 

Wójt udzieli informacji na piśmie. 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gietrzwałd 

na lata 2018–2028. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem uchwały w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gietrzwałd na lata 2018–2028 – 15 głosów 

za. 

 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Gietrzwałd na 2018 rok. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem uchwały w spra-

wie budżetu Gminy Gietrzwałd na 2018 rok – 15 głosów za.  

 

Ad.9. Uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od objęcia udziałów do 

spółki pod nazwą Zakład Gospodarki Odpadami Komunalnymi Spółka z ograni-

czoną odpowiedzialnością w Olsztynie. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od objęcia udziałów do spółki pod nazwą Zakład 

Gospodarki Odpadami Komunalnymi Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Olsztynie 

– 13 głosów za, 2 głosy przeciw.  
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Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia umowy najmu lokalu użytkowego dla 

Karczmy Warmińskiej (biuro). 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem uchwały w 

sprawie przedłużenia umowy najmu lokalu użytkowego dla Karczmy Warmińskiej – 14 głosów 

za, 1 osoba wstrzymała się od głosu.  

 

Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bez-

domnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Gietrz-

wałd w 2018 roku. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem uchwały w 

sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdom-

ności zwierząt na terenie Gminy Gietrzwałd w 2018 roku – 15 głosów za.  

 

Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sfinansowanie zobo-

wiązań Gminy z tytułu  kredytów poprzez przejęcie długu. 

Głos zabrał Michał Puszczało. Podzielił się z zebranymi swoimi przemyśleniami na 

temat trudnej sytuacji finansowej gminy. Przedstawił  rozważania na temat wydatków 

na oświatę. Środki z budżetu gminy na wydatki na oświatę w 2011 roku 53,3%, w 2016 

roku  52,59%, w 2017 roku  46,54%, zaplanowane na 2018 rok  44,63%. Liczba 

uczniów w klasach bywa mniejsza od optymalnej, wynosi  od 30 do 60% optymalnej 

liczby. Nauczyciele chorują co również powoduje wzrost wydatków. Uczniowie dowo-

żeni są do szkół w Olsztynie co powoduje utratę subwencji. Nie została zrealizowana 

sprzedaż działek na Barwinach. Wpływ na budżet miała również trzykrotna zmiana 

wójta w ciągu jednego roku. Zdarzyły się również wydatki nieprzewidziane: zapłata za 

infrastrukturę dla syndyka firmy Chmieldom, likwidacja firmy Wienerberger co powo-

duje brak wpływu z podatku, opłata za przedszkole dla miasta Olsztyna, zapłata za 

drogę w Barwinach zgodnie z wyrokiem sądu, zapłata za budowę ul. Spacerowej, wy-

budowanej w 2014 roku dokonana obecnie, wypłata odszkodowania za grunty pod 

drogę budowaną w ramach ZIT, zapłata za grunty pod drogę w Worytach. Były we 

wcześniejszym budżecie środki przeznaczone na budowę przedszkola ale poprzedni 

wójt przeznaczył je na inne cele. Poprzedni wójt bez porozumienia z radą zlecił projekt 

sali gimnastycznej w Sząbruku. Sala nie będzie budowana zgodnie z tym projektem 

ale za wykonanie projektu trzeba zapłacić. Mieszkańcy którzy wpłacili partycypację na 
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budowę sieci wodno-kanalizacyjnej żądają jej zwrotu z odsetkami. Wzięte zostały kre-

dyty wieloletnie z karencją w spłacie. Rady uważał, że należy dokładnie zdiagnozować 

przyczyny obecnej sytuacji finansowej i przystąpić do programu naprawczego. Powinni 

brać w tym udział dyrektorzy placówek oświatowych. Był zdania iż to obecna rada, 

składająca się z doświadczonych radnych powinna zdecydować o obligacjach lub su-

brogacji zobowiązań. Postawił wniosek aby głosowanie o podjęciu ww. uchwały było 

imienne. Eugenia Ratowska zapytała Michała Puszczałę czy za obecną sytuację finan-

sową winę ponosi rada. M. Puszczało odpowiedział że nie wskazuje winnych. Radna 

wyjaśniła, że głosowała za podjęciem uchwał o kredytach go radzie przedstawiano 

celowość i potrzebę zaciągania kredytów. Dziś również głosując za budżetem na 2018 

rok zagłosowała za zaciągnięciem kredytu ale tylko za tym kredytem. Za innymi kre-

dytami nie zagłosuje. Wystąpiła z wnioskiem aby w protokole znalazły się nazwiska 

radnych głosujących za podjęciem ww. uchwały. Marek Nowogrodzki uważał że żaden 

z pracowników urzędu nigdy nie odpowiedział za swoje błędy. Był zdania, że dość już 

zaciągania kredytów a pora na zaciśnięcie pasa i szukanie oszczędności. E. Ratowska 

zwróciła uwagę, że wysokości dotacji przyjmowane do projektu budżetu na koniec roku 

okazują się wyższe od planowanych. Andrzej Robaczewski uważał, że radni też są 

winni obecnej sytuacji. Był zdania, że dzieci odchodzą z naszych szkół z powodu na-

uczycieli, szczególnie w gimnazjum. Gmina płaci obecnie za zobowiązania zaciągnięte 

przez wójtów poprzednich kadencji dlatego, że nie zakończyli postępowań lub zawie-

rzyli ustnym zapewnieniom inwestorów. M. Nowogrodzki  powiedział, że radni podej-

mowali decyzje na podstawie przedstawionego przez wójta i pracowników opisu sytu-

acji. Nie chcieli blokować możliwości rozwoju gminy,  inicjatywy inwestorów i miesz-

kańców. Uważał, że rolą obsługi prawnej jest dopilnowanie aby zabezpieczony był in-

teres gminy. Radnych nie zawsze informowano o wszystkich faktach. A. Robaczewski 

uważał, że nadzór nad wykonaniem inwestycji gminnych był nieprawidłowy i dopusz-

czał do nieprawidłowego wykonawstwa. Wymienił szkołę w Sząbruku i amfiteatr w Gie-

trzwałdzie.  Przewodnicząca ogłosiła przerwę do godz. 1310. 

Przewodnicząca poinformowała, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym  głoso-

wanie o podjęciu ww. uchwały nie może być głosowaniem imiennym. Radni wycofali 

swoje wnioski.  

Jolanta Wilewska uważała, że należy zdiagnozować przyczynę sytuacji finansowej i 

spróbować wdrożyć program naprawczy. Jadwiga Julicka uważała, że rada ma na 

obecną chwilę  za mało wiedzy o tym czym będą skutkowały obligacje. Chciałaby aby 
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przekazano więcej informacji na ten temat. Marek Nowogrodzki poprosił Skarbnika  

o przedstawienie danych liczbowych na temat  obligacji wraz z ofertami i danymi  wska-

zującymi jak obligacje wpłyną na sytuację finansową gminy. Skarbnik wyjaśnił pojęcie 

subrogacja tj. wstąpienie w prawa. Gmina ma zobowiązania wobec czterech banków, 

ktoś je przejmie ustalając z gminą nowe zasady spłaty. Można ogłosić przetarg na 

kredyt ale wtedy jest obowiązek rozstrzygnięcia go. Droga obligacji daje możliwość 

negocjacji. Daje to możliwość wynegocjowania  najkorzystniejszej stawki WIBOR. Przy 

pozostawieniu zapisu odnośnie kredytów takiego jaki jest w uchwale budżetowej 

można spodziewać się kredytu o stopie WIBOR 1,9. Według zawartych umów obcią-

żenie z tytułu odsetek od  kredytów wynosi  1.065.258zł do zakończenia 4 umów kre-

dytowych, przy WIBOR 1,73. Przyjmując ten sam sposób liczenia z WPF wychodzi 

1.235.506zł , gdy dołożyć do tego to co mamy na dzisiaj 10.000.000zł zadłużenia, do-

łożyli to co jest zaprojektowane w budżecie i zmienili to prawie 7.000.000zł na inny 

rodzaj długu, to razem, przy dzisiejszym WIBOR, byłoby do zapłacenia zakładając, że 

nastąpi restrukturyzacja połowy zadłużenia  na poziomie 0,7% powyżej WIBOR kwota  

1.633.000zł. Pójście w kierunku obligacji nie wymaga zmian, daje szanse negocjowa-

nia i wyboru najlepszej oferty  i możliwość rezygnacji gdy  proponowane  warunki są 

niekorzystne. Nie jest celem ww. uchwały zmiana podmiotu któremu będziemy spłacać 

dług. Celem tej uchwały jest umożliwienie rozwoju gminy. Poprzednicy skumulowali 

spłaty na lata 2017 – 2021 licząc na sprzedaż działek w Barwinach.  Dług przez ostat-

nie dwa lata się nie zmienił. Na koniec 2011 roku gmina miała zadłużenie 7.714 tys.,. 

2012 r. - 10.178 tys., 2013 r. - 11.812 tys., 2014 r. - 12.394 tys., 2015 r.  - 10.676 tys., 

2016 r. - 10.419 tys., 2017 r.  10.415 tys. zł. Gmina chcąc skorzystać ze środków unij-

nych musi mieć środki na udział własny. Mając takie obciążenie kredytowe jak w dwa 

ostatnie lata  (2.600. tys. w 2017,  2.800 tys. w 2018r.) nie mamy możliwości dołożenia 

środków własnych. W WPF nie ma inwestycji w roku 2019. Aby zmienić sytuację  na-

leży restrukturyzować dług już teraz aby restrukturyzacja objęła kredyty spłacane w 

pierwszym kwartale. 2018r.  W 2018 roku nie zaciągać kredytów a załatwić to obliga-

cjami. Ile obligacji będzie zależało od tego gdy rozpocznie się konkurs , zostaną zło-

żone oferty i rozpoczną się negocjacje. Rozważając obecnie kwestie obligacji decyduje 

się o losach wykonania budżetu za 2018 rok i budżetu na 2019. W firmach kierunki, 

cele i politykę gospodarczą ustala właściciel. Cele i zadania gminy określają ustawy. 

Liderem obsługi obligacji na poziomie 0,7  jest bank PKO. Obligacje na poziomie 0,7 

są tańsze niż jakikolwiek kredyt.  Zarządzanie długiem polega na tym aby zamieniać  
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warunki spłaty zadłużenia z obecnych na korzystniejsze. Obecnie korzystniejsze jest 

znalezienie partnera do obligacji. Stanisław Zdunek poprosił o wyznaczenia terminu w 

jakim rada podejmie decyzję w sprawie obligacji. Skarbnik stał na stanowisku że przy 

warunkach obecnych kredytów  zamiana na obligacje jest tańsza w obsłudze. Marek 

Nowogrodzki odczytał fragment artykułu ze strony samorząd.pap.pl  z 2016 r. w którym 

zawarto zdanie RIO na temat  rolowania zadłużenia. Rolowanie  długu powoduje zdo-

bycie przestrzeni do kolejnych zobowiązań, takie rozwiązanie wydłuża okres spłaty a 

więc generuje wyższe koszty obsługi zobowiązania. Zdaniem RIO korzystanie przez 

j.s.t. z niestandardowych instrumentów finansowania, niepodlegających wyraźnym 

ograniczeniom ustawowym  jest niebezpieczne, ponieważ może prowadzić do niekon-

trolowanego wzrostu zadłużenia a także zniekształcenia danych obrazujących jego sy-

tuację finansową. Zdaniem izby warunki zaciągania zobowiązań dłużnych  w przed-

miotowych formach najczęściej nie zabezpieczają interesu j.s.t. a oferowane produkty 

są znacznie droższe od typowych zobowiązań zwrotnego finansowania. Skarbnik po-

informował, że zrolowanie zadłużenia, wydłużenie okresu spłaty o 4 lata, zmniejszenie 

rocznej spłaty do poziomu 1 miliona złotych spowoduje roczny wzrost obsługi zadłu-

żenia o ok. 100.000zł ale umożliwi spłatę rat bez zaciągania na nią kolejnego kredytu. 

Odbyło się głosowanie nad podjęciem  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sfinan-

sowanie zobowiązań Gminy z tytułu  kredytów poprzez przejęcie długu  - 5 głosów za, 

9 głosów przeciw, 1 osoba wstrzymała się od głosu. Przewodnicząca ogłosiła przerwę 

w obradach do 19 stycznia 2018 roku do godz. 900.   

Ad.13. Sprawy różne. 

Przewodnicząca wznowiła  obrady  XXIV sesji. Radni udali się w podróż pociągiem 

„Gietrzwałd”  z Olsztyna do  Inowrocławia. Wójt poinformował, że ustalił termin spotka-

nia z pracownikami GOK.  Chce zapewnić  pracowników że otrzymają  wynagrodzenie. 

Na przekazanie części dotacji ma czas do końca stycznia.  Dyrektor GOK zawiadomił 

Rzecznika Dyscypliny Finansów Publicznych o łamaniu przez Wójta prawa przez to 

że,  nie przekazał dotacji podmiotowej w grudniu 2017 roku oraz odmówił wypłacenia 

dotacji począwszy od  stycznia  2018 bez pisemnego zawiadomienia. Wójt oświadczył, 

że dotację za grudzień 2017 roku przekazał 15 grudnia w wysokości 48.320,17zł. Po-

siadanie planu finansowego dostosowanego do zaproponowanej dotacji  i przedsta-

wienie go Wójtowi jest warunkiem otrzymania dotacji zgodnie z obowiązującymi prze-
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pisami. Dyrektor GOK zatrudnił nowych pracowników. Nie pozwolił na kontrolę wydat-

kowania dotacji. Ustawa nie precyzuje terminu przekazywania dotacji. Dyrektor ma 

obowiązek dostosować się do podanej przez organizatora kwoty dotacji. Wójt zapro-

ponował, aby rozważyć czy działalność GOK ma odbywać się w świetlicach wiejskich. 

Obecnie statut GOK zawiera zapis, że działalność ma się odbywać w świetlicach. Wójt 

zaproponował żeby wydzielić koszty utrzymania obiektów w których odbywa się dzia-

łalność kulturalna. Jadwiga Julicka zapytała dlaczego zatrudnia się nowych pracowni-

ków gdy gmina ma trudną sytuację finansową. Wójt odpowiedział, że nie tworzy no-

wych etatów. Odeszli z urzędu pracownicy więc jest potrzeba zatrudnienia na ich miej-

sce nowych. Przeprowadzane są również zmiany w strukturze organizacyjnej urzędu. 

Grzegorz Rupiński zapytał  czy będzie spotkanie z sołtysami. Wójt odpowiedział, że 

tak jest planowane.  Na tym porządek obrad wyczerpano i Przewodnicząca zamknęła 

obrady XXXI sesji Rady Gminy Gietrzwałd. 

 

Protokołowała  

Elżbieta  Bielańska 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


